
 

 

Geachte heer, mevrouw,  
 

 

 

Graag informeren wij uw raad over de voortgang van de voorziening 

Beschermd Wonen aan de Barkmolenstraat.  

 

Omwonenden en VNN hebben de handen ineen geslagen om samen een 

succes te maken van de voorziening Beschermd Wonen aan de 

Barkmolenstraat. Er is een regiegroep ingesteld waarin omwonenden en 

betrokken instanties in gezamenlijkheid invulling gaan geven aan datgene wat 

nodig is om als goede buren in een leefbare buurt te wonen.  

Het betekent het einde van een traject met juridische procedures en nu dus 

een nieuw begin, waar vooral vóóruit wordt gekeken. En dat verheugt ons. 

 

Wat ging eraan vooraf? 

Sinds november 2019 huisvest Verslavingszorg Noord-Nederland (VNN) ex-

verslaafden in de voorziening aan de Barkmolenstraat. De basis ervoor is een 

omgevingsvergunning voor het huisvesten van 26 cliënten van VNN.  

De komst van deze voorziening Beschermd Wonen had wat voeten in de 

aarde en een aantal omwonenden hebben in april 2019 de Stichting 

Wijkbelangen Barkmolenstraat gevormd en juridische stappen ondernomen, 

omdat zij bang waren voor aantasting van de leefbaarheid in hun buurt.  

 

Er is door de stichting bezwaar aangetekend tegen de omgevingsvergunning. 

Dat heeft in december 2019 geleid tot de voorlopige uitspraak van de 

rechtbank Noord-Nederland dat totdat er een definitieve uitspraak ligt, er niet  
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meer dan de toen aanwezige 14 personen mochten worden ondergebracht in 

de voorziening. Daarnaast vond de rechter dat nog onvoldoende in beeld was 

gebracht welke risico’s er kleven aan de verleende vergunning en waarom 

geen overlast voor de buurt wordt verwacht.  

 

Naar aanleiding van de uitspraak van de rechter heeft de gemeente bureau 

Breuer&Intraval gevraagd om een risicoanalyse uit te voeren. Het rapport is 

op 11 mei 2020 opgeleverd. Volgens de onderzoekers zijn de risico’s op 

overlast in de huidige omstandigheden en met de huidige relatief lichte 

doelgroep beperkt en beheersbaar. 

 

De onderzoekers hebben concrete aanbevelingen gedaan om risico’s te 

beheersen en over hoe het vertrouwen tussen de buurt en VNN kan worden 

hersteld. De gemeente heeft alle (elf) aanbevelingen overgenomen. 

Alle bewoners van de Barkmolenstraat zijn door de gemeente over de 

uitkomsten geïnformeerd door middel van een brief. 

 

De Stichting Wijkbelangen had kritiek op de onderbouwing van de conclusies 

van het rapport van Breuer&Intraval. 

 

Tussentijds overleg met omwonenden 

Op 17 augustus en 29 september 2020 hebben informele gesprekken 

plaatsgevonden met omwonenden van de verslavingszorg-voorziening aan de 

Barkmolenstraat. Vanuit de gemeente was daarbij een vertegenwoordiging 

vanuit het college en de raad aanwezig. 

De gesprekken waren bedoeld om in contact te blijven en vonden plaats op 

voorstel van enkele raadsleden na bespreking van dit onderwerp in de 

raadscommissie eerder dat jaar. 

 

Uitspraak rechtbank 

Op 20 oktober vond de zitting plaats van de beroepszaak in de rechtbank te 

Zwolle. In december 2020 heeft de rechtbank haar definitieve uitspraak 

gedaan.   

 

De rechtbank vond dat met het rapport van Breuer& Intraval een deugdelijke 

risicoanalyse is gemaakt en dat het niet aannemelijk is dat de gevreesde 

overlast zich zal voordoen. Ook vond de rechtbank dat met het stellen van 

aanvullende voorschriften ter voorkoming van overlast, voldoende is 

gewaarborgd dat de aanbevelingen van Breuer&Intraval worden uitgevoerd 

door de vergunninghouder/Verslavingszorg Noord Nederland.  

De gemeente werd echter opgedragen de aanvullende voorschriften nog 

juridisch goed te verankeren in de omgevingsvergunning. Dat is opgevolgd.  

De Stichting Wijkbelangen heeft daarop uitgesproken tevreden te zijn met de 

borging van de voorschriften en heeft afgezien van verdere 

beroepsprocedures.  
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Het betekende dat de omgevingsvergunning, inclusief de aanvullende 

voorschriften, eind april jl. definitief is geworden en dat VNN de 

oorspronkelijke maximaal 26 cliënten mag huisvesten en begeleiden. Dat zal 

geleidelijk gaan; op dit moment wonen er 14 cliënten. 

Overigens is er in de hele afgelopen periode slechts één melding van overlast 

geweest en deze bleek na onderzoek niets met de voorziening te maken te 

hebben.  

 

Start van de regiegroep 

Na deze mijlpaal heeft VNN een brief gestuurd naar alle omwonenden met de 

vraag wie zou willen deelnemen aan de te vormen regiegroep.  Het vormen 

van een regiegroep is een van de voorschriften van de omgevingsvergunning. 

In de regiegroep worden de ontwikkelingen in en rondom de voorziening 

besproken, onder meer aan de hand van een nog op te stellen buurtbeheerplan 

en relevante monitor-gegevens. Ook wordt telkens besproken hoe VNN 

blijvend kan voorzien in goede communicatie en open contact met de 

omwonenden als hun buren. 

 

De regiegroep werkt met een onafhankelijke voorzitter en bestaat verder uit 

omwonenden, cliënten, de gemeente, de wijkagent en woningcorporatie 

Lefier. Voor de regiegroep hebben zich 8 omwonenden gemeld. Op 1 juni 

was de eerste vergadering. In een goede sfeer is door allen de wens 

uitgesproken een succes te maken van de beschermd wonen voorziening en 

vooral vóóruit te kijken.  

 

Welke lessen hebben we geleerd? 

Communicatie. 

- De komst van de voorziening is onvoldoende gecommuniceerd. Daardoor 

voelden omwonenden zich overvallen en zijn zich gaan organiseren om te 

procederen tegen de afgegeven omgevingsvergunning. En dat beperkte ook 

de dialoog. In de Leidraad Realiseren voorzieningen voor kwetsbare groepen 

van juni 2020 staat nu expliciet: “om draagvlak te vergaren voor een 

voorziening helpt het om in een zo vroeg mogelijk stadium hier transparant 

met de partijen over te communiceren. Zo kunnen bijvoorbeeld veel vragen 

en onrust bij omwonenden worden weggenomen”. 

- Tijdens het juridische proces is geïnvesteerd in contact met de omwonenden 

(schriftelijk en twee bijeenkomsten) en contact met de stichting wijkbelangen.  

Dat heeft ruimte geboden kennis te nemen van de verschillende belangen en 

begrip voor standpunten en in gesprek te blijven. 

 

Onafhankelijk onderzoek 

Partijen stonden tegenover elkaar. Het heeft geholpen dat een extern 

deskundig bureau ingeschakeld is om onderzoek te doen naar mogelijke 

risico’s, aanbevelingen heeft gedaan én dat de gemeente (en ook de VNN) 

alle aanbevelingen heeft overgenomen. 
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Tot slot 

Het college is van mening dat het belangrijk is dat ook deze doelgroep een 

plek heeft waar ze ondersteuning krijgen om aan hun verslavingsprobleem te 

werken en begeleid wordt naar zelfstandig functioneren in de maatschappij. 

Iedere inwoner moet de zorg krijgen die hij of zij nodig heeft, dus is het fijn 

dat deze opzet uiteindelijk geslaagd is en op instemming van de omwonenden 

kan rekenen. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

   

   

   

   

 

 

 

 

 

 

 

  

   

   

 

 

 

 


